
 

 

Verslag Stuurgroep Duurzame Polder - 23 augustus 2024 
 
Opening en mededelingen 
 
Bart Krol opent de Stuurgroep. Johan Mees (ecoloog van de provincie) sluit aan bij deze Stuurgroep 
als adviseur van de gedeputeerde. Verslag van de Stuurgroep-vergadering op 8 juni 2024 (bijlage I) 
was per mail vastgesteld, dat wordt bevestigd. 
 
Punten ter kennisname.  
 
De Stuurgroep neemt kennis van de mededelingen: 
 

1. Voortgang onderzoeken en rapporten 
a. Met de adviesbureaus zijn afspraken gemaakt over correcties en aanvullingen van 

het advies ontwerp Voorkeursalternatief (H+N+S), uitbreiding van het Plan-MER 
(Witteveen en Bos), opstellen van de passende beoordeling natuurbescherming en 
Nee-Tenzij toets (TAUW), haalbaarheid businesscase in Oss (Bosch en van Rijn) 
voor levering van de definitieve versies. 

b. Het projectteam gaat verder met voltooien van het ontwerp Programma. Dat 
Programma wordt met bovenstaande bijlagen en na vaststelling in de colleges van 
B&W, officieel ter inzage gelegd voor zienswijzen. 
 

2. Personele ontwikkelingen projectteam 
a. Anneke den Tenter verlaat in augustus het projectteam. Haar rol als liaison Oss 

wordt overgenomen door contractmanager Yacob Mijhad, die daarvoor 
contractuitbreiding heeft gekregen. 
 

3. Extra punt ter kennisname 
Erik Opdam geeft aan dat er op 22 augustus een overleg is geweest met TenneT. Hieruit 
blijkt dat zij uitgaan van realisatie van "pocket Wijchen” en een aansluiting naar Oss. 
TenneT ontwikkelt een netvisie, waarin ze kenbaar maken hoe ze pocket Wijchen willen 
gaan ontwikkelen en aansluiten. Deze volgt eind dit jaar.  
 

 



 

 

Punten ter besluitvorming 
 

1. Provincie Noord-Brabant heeft een brief van het Windcollectief Oss Den Bosch (WCOD) in 
behandeling, waarin WCOD vraagt om de rol van bevoegd gezag over te nemen van de 
gemeente Oss. Artikel 6.2 van de bestuursovereenkomst (BOK) luidt: “Indien een 
initiatiefnemer een PCR-melding doet bij de provincie Noord-Brabant, zal GS besluiten om 
de PCR, na instemming van de gemeenteraden van 's-Hertogenbosch en Oss, niet van 
toepassing te verklaren onder verwijzing naar artikel 2 en artikel 3 van deze 
bestuursovereenkomst.  

 
2. Aanpassing VKA-gebied voor gemeente Oss.  

a. In een begeleidende notitie (bijlage II) is uiteengezet dat het college van B&W Oss 
kiest voor een aanpassing van het VKA-gebied. Deze beslissing komt naar 
aanleiding van de opiniërende bespreking van het voorstel-VKA in de 
commissievergadering op 4 april 2024, de inspraakreacties en aanvullende 
onderzoeken die naar aanleiding hiervan uitgevoerd werden. Daaronder de 
verbeterde energieopbrengstberekeningen, de Ecologische Risicoanalyse en de 
Landschappelijke Analyse. 

b. Het aangepast VKA-gebied wordt doorgevoerd in de onderzoeken en het ontwerp 
Programma (zie agendapunt 1). 

 
De Stuurgroep neemt kennis van deze aanpassingen en geeft het aangepaste VKA-gebied 
vrij voor het informeren van de gemeenteraden. De provincie merkt op dat het aangepaste 
VKA-gebied meer inzet vraagt op het punt van natuurcompensatie. De provincie zal hier op 
een later moment schriftelijk op reageren. 

 
3. Invulling samenwerking vergunningsfase. 

a. Met de aanstaande publicatie van het ontwerp Programma wordt de 
beoordelingsfase afgerond en start de besluitvormingsfase. Daarna start de 
vergunningsfase.  

 
Het Projectteam heeft met de provincie Noord-Brabant overleg gevoerd over de 
gebiedsontwikkeling in Duurzame Polder (waaronder cultuurhistorie) en de 
opgaven die ontstaan voor natuurbescherming (met o.a. her-begrenzing van rust- 
en foerageergebied, mitigatie en compensatie van natuurwaarden). In het Plan-



 

 

MER en het ontwerp Programma worden deze opgaven geschetst en eisen gesteld 
aan de vergunning. In de fase van vergunningverlening worden de 
compensatiemaatregelen verder uitgewerkt en vastgesteld. 

 
De Stuurgroep vraagt het projectteam Duurzame Polder om, conform de afspraken in de 
BOK, in samenwerking met provincie Noord-Brabant en beide gemeenten, een plan van 
aanpak (inclusief planning) op te stellen om in de vervolgfase te komen tot een vergunning. 
De provincie maakt daarbij een onderscheid tussen haar rol van partner in het duurzame 
energieproject en haar rol van bevoegd gezag voor de uitvoering van de 
natuurbescherming. 

 
4. Start onderhandelingsfase  

De Stuurgroep neemt kennis van de recente ontwikkelingen die het projectteam heeft 
gerapporteerd: 

a. In de afgelopen tijd zijn er verkennende gesprekken gevoerd met twee potentiële 
initiatiefnemers voor vergunningaanvragen en exploitatie van windturbines in de 
Duurzame Polder. Deze gesprekken zijn nog niet geformaliseerd. 

b. B&W van de gemeente ’s-Hertogenbosch heeft een raadsvoorstel in voorbereiding, 
waarbij zij voorstelt om vrijvallende Essentgelden te investeren in de 
energieopwekking met windturbines in de Duurzame Polder en de verwachte 
opbrengsten te besteden aan de energietransitie, waaronder bestrijding van 
energiearmoede. De wijze van investering is nog niet bepaald, maar mogelijk 
wordt de gemeente hierdoor partij bij ontwikkeling en/of de exploitatie.  

 
Met het publiceren van het ontwerp Programma en met deze ontwikkelingen, wordt de 
Stuurgroep gevraagd om de projectgroep op te dragen een gezamenlijke 
onderhandelingsstrategie uit te werken, conform de BOK. Daarbij in acht nemend: 

- De rol van de provincie bij deze onderhandelingsstrategie 

- Onderzoek of en hoe we kunnen komen tot intentieovereenkomsten tussen de 
overheden en potentiële initiatiefnemers 

- Onderzoek hoe daarbij de integraliteit van het project Duurzame Polder 
voldoende kan worden geborgd  



 

 

De Stuurgroep stemt hiermee in, met opnieuw aandacht voor de positie van de provincie: 
(i) voor het energieproject met een rol en bevoegdheid zoals vastgelegd in de BOK, (ii) en 
voor natuurbescherming in de rol van bevoegd gezag. 

 
5. Rondvraag 

Wethouder van der Geld benadrukt tot slot wat bij punt 7 al werd gemeld, dat de 
Essentgelden vrij komen in 's-Hertogenbosch. Het college zal hier op korte termijn mee 
naar de raad gaan. Het zal ook het project van de Duurzame Polder raken omdat de 
gemeente hierdoor mogelijk gaat participeren in het windpark.  
 

 


